

2ND FIELD ENGINEER REGIMENT**LINEAGE**

This Reserve Force regiment originated in Toronto, Ontario on 15 June 1920, when the '2nd Divisional Engineer Headquarters, CE' was authorized to be formed.¹ It was redesignated: '2nd Divisional Engineer Headquarters, RCE' on 29 April 1936;² 'Headquarters, 2nd District Engineers, RCE' on 15 December 1936;³ 'Headquarters, 2nd (Reserve) District Engineers, RCE' on 7 November 1940;⁴ 'Headquarters, RCE, 2nd Division' on 1 April 1946;⁵ 'Headquarters, 2nd Field Engineer Regiment, RCE' on 19 June 1947;⁶ '2nd Field Engineer Regiment (M)' on 21 May 1975;⁷ and '2nd Field Engineer Regiment' on 9 July 1990.⁹

Notes:

GO 157 of 3 September 1912 authorized the appointment of a lieutenant-colonel as 'Commanding Divisional Engineers' for the 2nd Division. This was a staff appointment and does not constitute authority for the organization of a headquarters unit.

The 2nd Divisional Engineer Headquarters, CE was authorized a Reserve order of battle counterpart on 1 November 1930 (GO 128/30). The reserve unit was disbanded on 14 December 1936 (GO 3/37).

Headquarters Location

Toronto, Ontario

OPERATIONAL HISTORY**The Second World War**

Headquarters, 2nd District Engineers mobilized 'Headquarters, 2nd Divisional Engineers, RCE, CASF' on 1 September 1939.¹¹ It embarked for Britain in August 1940. It moved to North West Europe in July 1944 as part of the 2nd Canadian Infantry Division where it served until the end of the war.¹² The unit was disbanded on 13 October 1945.¹³

2^E RÉGIMENT DU GÉNIE**LIGNÉE**

Ce régiment de la Force de réserve vit le jour à Toronto, en Ontario, le 15 juin 1920, lorsque le « 2nd Divisional Engineer Headquarters, CE » fut autorisé.¹ Il fut rebaptisé : « 2nd Divisional Engineer Headquarters, RCE » le 29 avril 1936;² « Headquarters, 2nd District Engineers, RCE » le 15 décembre 1936;³ « Headquarters, 2nd (Reserve) District Engineers, RCE » le 7 novembre 1940;⁴ « Headquarters, RCE, 2nd Division » le 1^{er} avril 1946;⁵ « Headquarters, 2nd Field Engineer Regiment, RCE » le 19 juin 1947;⁶ et « 2nd Field Engineer Regiment (M) » le 21 mai 1975.⁷ Il fut rebaptisé en français : « 2^e Régiment de génie (M) » le 3 mai 1979;⁸ « 2^e Régiment de génie » le 9 juillet 1990;⁹ et « 2^e Régiment du génie » le 22 décembre 1998.¹⁰

Notes :

Le GO 157 du 3 septembre 1912 donnait l'autorisation de nommer un lieutenant-colonel « commandant du génie divisionnaire » de la 2^e division. Il s'agissait de la nomination d'un officier supérieur et non d'une autorisation pour organiser un quartier général d'unité.

Le « 2nd Divisional Engineer Headquarters, CE » fit partie de l'ordre de bataille de la Réserve à compter du 1^{er} novembre 1930 (GO 128/30). L'unité de réserve fut dissoute le 14 décembre 1936 (GO 3/37).

Site du Quartier général

Toronto, Ontario

HISTORIQUE OPÉRATIONNEL**Seconde Guerre mondiale**

Le « Headquarters, 2nd District Engineers » mobilisa le « Headquarters, 2nd Divisional Engineers, RCE CASF » le 1^{er} septembre 1939.¹¹ Il s'embarqua pour la Grande-Bretagne en août 1940. Il se rendit dans le Nord-Ouest de l'Europe en juillet 1944, en tant qu'élément de la 2^e division d'infanterie canadienne, où elle servit jusqu'à la fin de la guerre.¹² L'unité fut dissoute le 13 octobre 1945.¹³

1. GO 89/20

2. GO 75/36.

3. GO 215/36.

4. GO 42/41; GO 213/43; and/et GO 439/44.

5. GO 400/45; and/et GO 115/46.

6. CAO 76-3, Supp Issue No. 43/47.

7. DGOM Memorandum to C Prog, 1901-1774 TD 5115 (DGOM), 14 May 75; NDHQ Message DOE 255, 16 Jun 75; and/et CFOO 3.310, 20 Nov 75/OOFC 3.310, 20 nov 75.

8. CFOO 3.310, 3 May 79/OOFC 3.310, 3 mai 79.

9. CFOO 3.310, 9 Jul 90/OOFC 3.310, 9 juillet 90.

10. CFOO 5048, 221706Z Dec 98/OOFC 5048, 221706Z déc 98.

11. GO 135/39.

12. Colonel A.J. Kerry and Major W.A. McDill, *The History of the Corps Of Royal Canadian Engineers, Volume 2 (1936-1945)*, (Ottawa:

A-AD-267-000/AF-003

The Military Engineers Association of Canada, 1966), pp. 14, 44 and 274.
13. GO 52/46.